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Letovák
K R Á T C E

Letovská akademie: 
Co skrývají břehy Berounky?

17. 6. 2020 v 17:00 hod., sraz na návsi před 
Obecním úřadem Lety
Věděli jste, že na březích Berounky můžete 
vidět nutrie, bobry i ledňáčka? Nenechte si ujít 
procházku s poutavým vyprávěním známého 
popularizátora ochrany ohrožených zvířat pana 
Ing. J. Andreska, PhD.  2

DISCO s Oldou Burdou
24. 6. 2020 od 17 hod., Srub u Kocoura, Lety
Taneční zábava a hry pro malé i velké. 
Oslavme konec netradičního školního roku.  7
 

Dětský desetiboj aneb 
atletické přebory Sokola
26. 6. 2020, od 8:00 hod. nebo po vysvědčení 
do 16:00 hod., TJ Sokol Lety
Akce je určena pro všechny děti, není potřeba 
žádné speciální sportovní dovednosti ani člen-
ství v Sokole, jen chuť a dobrá nálada.  11

Kvíz – Jak dobře znáte Lety
Zkuste zjistit, co vše o Letech skutečně víte…  12

Přesně o měsíc později se v Letech pálily čarodějnice. Bylo to po mnoha měsících poprvé, 
kdy jsme se mohli sejít na oblíbeném místě u srubu. Foto Karel Bittner

Systém příjmu obcí z daní je totiž postaven ze-
jména na kritériu počtu obyvatel, podle kterého 
se přerozděluje z balíku daní vybraných státem 
obcím. Laicky řečeno, na každého z nás, kteří tr-
valý pobyt v Letech máme, obec získává daňové 
příjmy do svého rozpočtu.
Platí stará ekonomická poučka, že z recese se 
může vyjít zvýšenými investicemi z veřejných 
rozpočtů: Obec Lety má rozjeté investiční akce 
i projekty připravené k financování. Chceme 
vyhovět výzvě ministerstva financí, abychom 
investovali, ale k tomu potřebujeme příjmy, se 
kterými jsme kalkulovali.
Příjmy, které jdou obcím přímo dle rozpočto-
vého určení daní. Ne příjmy z dotací, které jsou 
drahé, administrativně náročné a nenárokové. 
Pravidla čerpání dotace často neodpovídají 

potřebám obce. Dám příklad. Chtěli jsme nechat 
opravit část chodníku se schodištěm, které spoju-
je ulici Na Výsluní s ulicí Na Skalkách z dotace. 
Jedná se o velmi úzkou uličku s velkým převý-
šením. Nedá se přeložit, nedá se překonat jinak 
než po schodech. Ale zajišťuje pěší propojení 
bez ohrožení chodce dopravními prostředky. Ale 
protože je tam schodiště, neodpovídá pravidlům 
dotace – schodiště totiž ze své podstaty není 
bezbariérové. Takže jsme vydali prostředky na 
žádost o dotaci, kterou nám zamítli.
Proto v těchto dnech je pro naši obec obzvlášť 
důležité, aby její obyvatelé, kteří zde bydlí, měli 
také trvalý pobyt v Letech. Obci Lety nyní po-
může, když se co nejdříve přihlásíte k trvalému 
pobytu v Letech, je-li to jen trochu možné. 
 Barbora Tesařová, starostka

Vládní škrty v daňových příjmech obce
Bydlíte v Letech? A jste také přihlášeni k trvalému pobytu?

Aby vláda zvládla financovat slibované odškodnění firmám a živnostníkům z doby koronavirové, 
vzala si část peněz z hromádky daní určené obcím. A hlasování poslanců v parlamentu dalo 
nedávno tomuto postupu zelenou. Pokud k tomu připočteme očekávaný výpadek daňových 
příjmů, pak letos můžeme očekávat snížení příjmů do kasy obce o 4 – 5 milionu Kč.
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Pozvání přijal poutavý vypravěč a jeden z nejlep-
ších popularizátorů ochrany ohrožených druhů 
pan ing. Jan Andreska, Ph. D. Uvítá nás krátkou 
přednáškou o vývoji v této oblasti za poslední 
dva roky a nabídne krátkou procházku po levém 
břehu Berounky se zastavením v místech, kde se 
vyskytují právě vzácní živočichové.
Možná že někteří z vás ani neví, že na březích 
kolem obce Lety se rozšiřují kolonie nutrií 

i bobrů, hnízdí zde vzácné druhy ptáků (např. 
ledňáček), zvyšují se počty vzácných čolků 
a mloků, žab i hmyzu, především motýlů a mno-
ha dalších. Ing. Jan Andreska, který publikuje 
v odborném časopise Vesmír i v rozhlasových 
pořadech Meteor a dalších vás jistě zaujme za-
jímavých vyprávěním o životě těchto drobných 
tvorů na březích Berounky. 
 Srdečně vás zve Marie Holečková

Osobní schůzka 
s úředníkem OÚ – bez čekání
Potřebujete ověřit více smluv, přihlásit celou 
rodinu k trvalému pobytu nebo prodiskutovat 
plánovaný projekt výstavby obce?
Na webu obce v sekci Kontakty si můžete 
sjednat osobní schůzku s úředníkem obecního 
úřadu nebo vedením obce. Takto si lze dohod-
nout čas pro déle trvající úřední výkon, a to bez 
čekání. Neváhejte! Vyplňte formulář na webu 
obce a odešlete jej: https://www.obec-lety.cz/
kontakty/rezervace-sluzeb-a-schuzek-ou/ 

Letovská kronika 
– děkujeme, Hanko Švédová!
Historie obce jsou naše kořeny a pokud po 
nich pátráme, první, po čem sáhneme, je 
letovská kronika. Děkujeme, Hanko Švédová, 
za to, jak lidsky zaznamenáváš běh života 
obce (a to už pět let!). Naplňuješ tak letovskou 
kroniku odkazem pro další generace. Letov-
skou kroniku si můžete prohlédnout v místní 
knihovně, stejně jako všechna čísla časopisu 
Letovák, který stejně jako kronika zrcadlí 
život v naší obci. 
 
Naši jubilanti
V měsíci květnu oslavila letovská staroused-
lice, paní Věra Veselá devadesátiny a paní 
Hana Kotěrová osmdesátiny. Oběma dámám 
veliké gratulace a poděkování za optimismus 
a vlídnost při předávání životních zkušeností 
ostatním. Další dvě dámy nejsou jubilantky 
v pravém smyslu slova, slaví své „75“, a to paní 
Nina Horáková a Květoslava Šnajdrová. Také 
přejeme vše nejlepší. Tak to bylo ženské zastou-
pení. Za muže jsme popřáli začátkem června 
vše nejlepší panu Josefu Malému k velice 
pěkným pětaosmdesátinám.
Všem Letovákům přeji krásné léto a těším se na 
viděnou v letovské knihovně, která je otevřena 
v zaběhlém čase.  Petra Flasarová, knihovnice

Podpora organizací na činnost dětí 
a mládeže z rozpočtu obce 
Lety na rok 2020
Obec Lety vyčlenila z rozpočtu částku 250.000 Kč  
na podporu pravidelné činnosti dětí a mládeže 
v místních i okolních spolcích. Částka byla poměr-
ně rozdělena dle počtu dětí s trvalým pobytem  
v obci Lety působících v jednotlivých klubech. 

Organizace 1 dítě / Kč Počet Částka na 
  dětí organizaci

TJ Sokol Lety 1.851,852 87 161.111 Kč

FK Lety 1.851,852 24  44.444 Kč

Neptun Klub Řevnice 1.851,852 12 22.222 Kč

SDH Lety 1.851,852 7 12.963 Kč

Junák – Český skaut 1.851,852 3  5.556 Kč 
Dobřichovice

Fenri – klub sportů 1.851,852 2 3.704 Kč 
v přírodě

Celkem  135 250.000 Kč

Letovská akademie pokračuje: 
Procházka s Janem Andreskou
17.6. 2020 v 17:00 hod., sraz na návsi před Obecním úřadem Lety

Věděli jste, že na březích Berounky můžete vidět nutrie, bobry 
i ledňáčka? Po třech měsících karantény se v červnu otevírá 
možnost navázat na jarní zajímavé akce Letovské akademie, 
která již tři roky sdružuje několik desítek zájemců o netradiční 
vzdělávání v nejrůznějších oblastech kultury a vědy. Naše další 
setkání se s blížícím létem zaměří na ochranu životního prostředí.

Radar s kamerou a ukazatelem rychlosti se přesunul po krajské silnici II/116 nad křižovat-
ku s ulicí K Libří. Slibujeme si, že většina řidičů zpomalí svoji jízdu při vjezdu do obce ze 
směru od Rovin.

Nezpevněná část hráze není cyklostezkou. Řada cyklistů však tudy projíždí velkou rychlostí. 
Chceme část hráze zachovat pouze pro chodce. Proto jsme nainstalovali zábrany.
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Kdy se začalo mluvit o výstavbě nové MŠ?
Zvýšení kapacity mateřské školy v Letech byla 
jednou z hlavních priorit obce, která se právě 
v letech 2009/10 velmi rapidně rozrůstala 
v počtu obyvatel. Sledovali jsme dost znepo-
kojivé nárůsty demografické křivky už od roku 
2008, kdy každým rokem vedení MŠ při zápisu 
odmítalo kolem 30 dětí. Ačkoli letovská MŠ 
byla po povodni přestavěna na moderní zařízení 
a kolaudována v roce 2008, její kapacita 50 žáků 
nebyla pro Lety dostatečná.
V zápisech z konání veřejných jednání zastu-
pitelstev z konce roku 2014 (konkrétně 7. 10. 
a 15. 12. 2014) je mj. toto demografické shrnutí:

l Výše vodného pro rok 2020  
zůstává stejná jako v roce 2019.

l Kapacita MŠ Lety bude  
od září 2020 navýšena o 51 míst.

l Další kolo zápisu do MŠ Lety  
proběhne po kolaudaci  
nové budovy v srpnu.

l Obec získala dotaci ze Státního 
fondu životního prostředí pro  
projekt Slunečná zahrada – MŠ Lety,  
a to ve výši 396 169,70 Kč, 
což je 85% celkové podpory.

l Obec zakoupila pozemek  
pod sběrným místem s úmyslem  
vybudování sběrného dvora.  
Realizace projektu z důvodu 
vládních opatření a snížení  
daňových příjmů pro obce  
se však posune do dalších let.

l Obec Lety zahájila přípravu  
ke změně č. 1 územního plánu.

l Kolaudace nové budovy MŠ Lety  
je plánována na konec července.

l Kolaudace rozšíření silnice II/116 
je plánována na konec června.

l Celkem 18 majitelů chat  
Na Výsluní a v osadě Černá skála 
zainvestovalo výstavbu vodovodu 
a kanalizace v lokalitě.

l Další veřejné zasedání 
je plánováno na 22. června  
od 19 hod.

l Zastupitelstvo obce prodloužilo 
možnost čerpání grantů spolkům  
až do konce roku 2021.

l Na obecní úřad byla  
podána žádost o výstavbu 
nového obchodního centra  
mezi obchody Lidl a stavebniny.

l Nově byl umístěn na hlavní  
příjezd do obce ze směru 
od Hlásné Třebaně po II/116 
radar s kamerou.

Demografie v obci v návaznosti 
na kapacitu MŠ Lety
Narozené děti v obci od 1. 9. 2009 do 31. 8. 2014
Od 1. 9. 2009 do 31. 8. 2010 28 dětí
Od 1. 9. 2010 do 31. 8. 2011 29 dětí
Od 1. 9. 2011 do 31. 8. 2012 28 dětí
Od 1. 9. 2012 do 31. 8. 2013 23 dětí
Od 1. 9. 2013 do 31. 8. 2014 29 dětí

Ve školce je 50 dětí a 40 dětí u zápisu neuspělo, 
mezi nimi samozřejmě nebyli jen Letováci.

Byla možná přístavba stávající MŠ?
Obecní zastupitelstvo na svých pracovních pora-
dách v roce 2015 rozhodlo o rozjetí soutěžního 
dialogu s cílem přístavby jedné třídy a kuchy-
ně k současné MŠ. Do soutěžního dialogu se 
přihlásily 4 projekční kanceláře. V hodnotitelské 
komisi byli kromě zastupitelů také ředitelka 
MŠ a zástupci bytového domu, jehož součástí je 
právě budova stávající mateřské školy.
Soutěžní dialog byl ale zrušen z několika důvo-
dů (viz bod 10 zápisu z 13. 5. 2015):
l Současná MŠ se nachází v zátopové oblasti, 

proto pojištění, které je nutné pro stavbu 
financovanou z dotace by bylo drahé a navíc 
by nezahrnovalo záplavu/zátopu.

l Dalším argumentem byl nesouhlas obyvatel 
bytového domu s přístavbou – přístavba na 
východě stínila, přístavba do patra by zabra-
la střechu stávající MŠ, která je zatížena věc-
ným břemenem pro využití zelené střechy 
jednoho z bytů v patře. Provoz kuchyně by 
obyvatele rušil.

l Navýšení počtu dětí by znamenalo navýšení 
počtu parkovacích míst, pro které již není 
prostor (stávající parkovací místa využívána 
rodiči dětí jsou často parkovacími místy, 
které patří obyvatelům bytového domu).

 Pokračování na straně 4

Proč potřebujeme 
nové školy v Letech?
O důvodech výstavby nových školských zařízení v naší obci 
jsme si povídali se starostkou Bárou Tesařovou.

Zastupitelé obce při prohlídce stavby mateřské školy začátkem května 2020. 

Kontrolních dnů se kromě Ing. Arch. Ond-
řeje Tučka účastní také ředitelka naší MŠ 
paní Jana Šalková Rozsypalová.

VÍTE, ŽE...
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Pokračování ze strany 3

Zvažovali jste nějaká alternativní řešení? 
Například podporu hlídaček či založení 
dětské skupiny?
Další navrženou alternativou byla spolupráce 
s dětským domovem v Letech. Tam však došlo 
k reorganizaci, takže tato cesta také nebyla možná.
Alternativní řešení zajistil soukromý sektor, 
který čerpá dotace z MŠMT či MPSV. Vznikly 
dvě soukromé školky – Školinka Nona a Lesní 
školka Na Dvorečku. Možnost založit dětskou 
skupinu vyžaduje nejlépe vlastní prostory (které 
obec nemá), aby byla v závislosti na počtu dětí 
splněna přísná hygienická kritéria na velikost 
prostoru, světlost apod. Stavbě bychom se tedy 
stejně nevyhnuli.

A poslední alternativa?
Poslední alternativou bylo najít vhodný 
pozemek, kam by bylo možné umístit novou 
provozovnu MŠ Lety, která by zajistila potřeb-
nou kapacitu. Důvodem byla také na půdě 
Poslanecké sněmovny projednávaná a posléze 
přijatá povinnost přijímat děti tříleté, což se 
v naší MŠ nedařilo. Tehdy se dokonce projed-
nala i povinnost přijímat děti dvouleté. To pro 
nás představovalo skutečně obrovský problém, 
viz demografická analýza výše. Naštěstí se 
rozhodnutí, přijímat děti dvouleté, v minulém 
roce vetovalo a obci zůstala „pouze“ povinnost 
přijímat k předškolnímu vzdělávání děti tříleté 
a starší.

Byla potřeba výstavby nové MŠ  
vznesena od občanů?
Samozřejmě, že potřeba občanů a jejich apely 
na řešení palčivé otázky umisťování dětí do MŠ 
a umožnění tak rodičům nastoupit do práce, 
byly spouštěcím momentem, proč se zastupitel-
stvo dalo do řešení nedostatečné kapacity MŠ.
Sama jsem při svém nástupu do vedení obce 
měla doma tři malé děti, které se dostaly do naší 
MŠ až poté, co jim byly 4 roky. Svoji situaci jsem 

zachraňovat už nemohla, ale přesně jsem věděla, 
jaké problémy rodina má, pokud není možné 
dítě do školky dostat. A takových rodičů bylo 
a je v Letech dost. Z toho důvodu vznikly na 
území obce dvě soukromé školky, které nemají 
s nedostatkem dětí problémy. A nebudou je mít 
ani po otevření školky nové, jelikož my určitě 
nebudeme přijímat děti mladší tří let.

Jak vznikal projekt výstavby školských 
zařízení v letech 2017 – 2018?
Z hlediska nutnosti navýšení kapacity MŠ pano-
vala mezi zastupiteli, co já starostuji, vždy shoda. 
Zastupitelstvo nebylo jednotné v provedení 
tohoto záměru. Když jsme odepsali alternativu 
přístavby MŠ a nemožnost spolupráce s Dět-
ským domovem v Letech, řešili jsme umístění 
nové budovy, protože obec stavebními pozemky 
nedisponovala. Po nalezení vhodného pozemku, 
jsme museli najít projektanta, který by stavbu 
navrhl. V prosinci roku 2016 bylo vypsáno výbě-
rové řízení. Přihlásilo se sedm projektantských 
kanceláří. Těsně před podpisem smlouvy na jaře 
roku 2017 se však vítězná firma vzdala práce na 
projektu. Tím došlo k podpisu smlouvy s dru-
hou firmou v pořadí, kterou byla kancelář ing. 
arch. Ondřeje Tučka. Stavební povolení a pro-
jektovou dokumentaci k provedení stavby měla 
obec k dispozici 13. 6. 2018, resp. 17. 7. 2018, 
kdy stavební povolení nabylo právní moci.
V průběhu prací na projektu jsme na veřejných 
zasedáních na podzim 2017 dvakrát prezento-
vali studii řešení staveb MŠ, ZŠ a tělocvičny na 
pozemku parc. č. 1289/12, který obec mezitím 
zvládla získat do svého vlastnictví.
Projektová dokumentace počítá s navýšením 
kapacity MŠ o 51 dětí, tedy kapacita bude dvoj-
násobná – 101 dětí.

Kdo dohlíží na probíhající stavbu?
Stavba je hlídána bystrým okem stavebního do-
zora pana Josefa Tichánka a autorským dozorem 
ing. arch. Tučka. Tak je dohlíženo na kvalitu 
i finanční část stavby. Pravidelně se účastním 

kontrolních dnů a informace předávám zastupi-
telům emailem, na pracovních poradách nebo 
na veřejném zasedání zastupitelstva.

Jak je výstavba školky financována? 
Bylo komplikované sehnat dotace 
na výstavbu?
O dotace na stavbu MŠ jsme žádali opakovaně 
z několika zdrojů – z ITI (EU fondy), minister-
stva školství a nakonec jsme uspěli u minister-
stva financí v roce 2019.
Každá dotace přináší obci velké administrativní 
náklady, jak svými pravidly, tj. způsoby účtování, 
co jsou způsobilé/nezpůsobilé výdaje, udržitel-
ností projektu, tak problematikou žádostí o platby 
či monitorovacími a závěrečnými zprávami.
Ministerstvo financí vypsalo dotační titul, 
kdy poskytlo max. 20 mil. Kč na jeden projekt 
s tím, že se musí celkové alokované prostředky 
pro obec vyčerpat do konce fiskálního roku. 
Tato dotace je tzv. ex ante – je placena na zá-
kladě předložených faktur, což je pro obec pří-
jemné, protože na proplácení dotace se nečeká. 
K tomu jsme získali další dotaci ve výši 10 
mil. Kč od Středočeského krajem. Na základě 
smlouvy však musíme dodržovat jiná kritéria – 
v tomto případě můžeme požádat pouze o dvě 
platby do celkové alokace 10 mil. Kč – jedná 
se ale o proplácení tzv. ex post, což znamená, 
že obec veškeré platby nejdříve uhradí sama 
a teprve poté bude žádat kraj.
Na základě připravovaných dohod o spádovosti 
se na financování naší MŠ bude podílet i obec 
Karlík, a to částkou 500 tis. Kč. Obce Mořinka 
a Černolice budou přispívat neinvestičními 
náklady na žáka.
Celkové náklady na stavbu MŠ, celého areálu, 
zahrady, sítí a rozšíření komunikace jsou v řádu 
40 mil. Kč. Financování zvládneme bez úvěru, 
pouze v případě pozdních plateb ze strany 
krajského úřadu bychom museli přistoupit 
k uzavření překlenovacího úvěru, který je však 
pro obec levný. 
 Děkuji za rozhovor! Alžběta Změlíková
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R O Z H O V O R

Nad řekou Berounkou už 90 let

Mohla byste krátce představit osadu 
Černá skála?
Osada Černá skála se nachází nad řekou 
Berounkou na rozhraní Letů a Řevnic. Vznik-
la v roce 1930. Letos tedy slaví kulaté 90. 
narozeniny. Na černobílé fotografii je jeden 
z prvních srubů, které zde vyrostly. Postupně 
se osada rozrůstala, sruby se změnily na chaty, 
přibyla klubovna a hřiště.

Jak vznikl nápad zafinancovat vlastními 
prostředky vodovod a kanalizaci v osadě 
Černá skála?
Část osady byla na vodovod a kanalizaci napojena 
již dříve, a když se tato možnost naskytla i pro další 
chaty, neváhali jsme. Všichni jsme nyní závislí na 
vodě ze studny, takže vidina připojení na vodovod 
byla silnou motivací pro to, abychom se operativně 
dohodli na všem, co bylo k zahájení stavby potře-
ba, a mohlo se začít co nejdříve.

Kolik se vás dalo dohromady?
Do akce je zapojeno celkem 18 chat.

Kdo byl motorem celé akce?
Hlavním motorem celé akce je člen osady Jan 
Handt, a také Ing. Dalibor Hák z firmy ARICIA 
Construction, s.r.o., který celou stavbu orga-
nizačně zajišťuje. Zastupuje nás v potřebných 
právních úkonech (uzavírání smluv, vypsání 
výběrového řízení na zhotovitele, podání žádosti 
o kolaudační souhlas atp.). Komunikuje a do-
mlouvá vše potřebné s Obecním úřadem Lety 
a s firmou, která stavbu provádí.

Rozhovor s paní Simonou Káchovou, šerifkou osady Černá Skála

Jak jste vybírali stavební firmu 
a koho jste vybrali?
Stavební firmu jsme vybrali na základě výsledku 
výběrového řízení, se kterým nás seznámil Ing. 
Hák na společné schůzce všech účastníků. Vítě-
zem se stal pan Milan Hampl.

Kdy jste začali stavět?
Stavět se začalo v březnu letošního roku.

Kdy myslíte,  
že bude akce dokončena?
Podle smlouvy by měla být stavba dokončena do 
30. 7. 2020. Jedná se však pouze o hlavní rozvo-
dy, přípojky k jednotlivým chatám si už zařídí 
a dokončí každý sám.

Probíhá stavba hladce?
Stavba probíhá podle plánu, nemáme žádné 
informace o nějakých vážných problémech nebo 
komplikacích.

Shazujeme kila!
Jdeme příkladem a dáváme na celý 
rok 100 Kč měsíčně dolů na všechny 
nové tarify pevného 5G internetu! 
Akce platí do 30. 6. 2020.

Více na www.5Gvevzduchu.cz.

Překvapivá volnost

-100Kčměsíčněna rok!

Jak se vám žije v osadě?
Na osadě se nám žije krásně. Každý víkend do Letů 
utíkáme z Prahy od pracovních a školních povinnos-
tí zase k jiné práci, ale hlavně za známými a kama-
rády. Rádi společně trávíme volný čas. Všechny bez 
rozdílu věku baví posezení u ohně a opékání buřtů. 
Sportovní aktivity dopředu neplánujeme. Když 
máme chuť, sejdeme se na hřišti. Dřív byla naše 
osada volejbalová, dnes hrajeme nejraději nohejbal. 
Také pingpongový stůl je stále hodně vytížený. Do 
osady Černá skála jezdíme odpočívat a já doufám, že 
to tak bude minimálně dalších devadesát let.
Děkuji za rozhovor!  Markéta Huplíková
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Srub u Kocoura
Příjemná hospůdka se zahrádkou na 
cyklostezce u Berounky. Jak svoji restauraci 
vidí její majitel Jarda Kocour?

� Jak byste svoji restauraci představil?
Srub vznikl pro to, aby se lidé mohli navzájem pobavit, seznámit a odpoči-
nout si v přátelské atmosféře. K tomu se jim snažíme nabídnout jedno-
duché pokrmy. Mezi naše nejoblíbenější patří bavorský preclík a klobása 
na grilu. Každý den máme připravenou teplou specialitu, polévku i pizzu 
předpečenou v peci na dřevo. Ke kávě máme vždy domácí moučník od mé 
ženy nebo mé maminky. O víkendu, když počasí dovolí, máme v provozu 
venkovní gril.

� Co plánujete na letošní sezónu?
NOVĚ máme otevřeno KAŽDÝ DEN. PO – PÁ od 15 hod., SO – NE  
od 11 hod. Těšit se můžete na oblíbený aperol, rakouská a česká vína, 
točenou kofolu i malinovku, Svijanský máz 11, pivo MMX 10, Plzeňskou 
dvanáctku či Maisel Waise pšeničné pivo.
Na sezonu 2020 máme naplánované akce, mezi které patří např. letní 
kino, Neckiáda i každoroční vystoupení kapely After Forty. V tuto chvíli 

� Jak byste představil Vaši restauraci?
Bistro U Sokola je ideální místo na každodenní občerstvení i na příleži-
tostné zastavení při procházce nebo výletu na kole. Sice nejsme u vody, ale 
výhled ze zahrádky na tenisové kurty je také uklidňující. Vždy u nás najde-
te dobré pivo na čepu (Radegast 12, MMX a Bernard 10), víno od Kubíka, 
kávu Lavazza, něco malého na zub, zmrzliny i velký výběr nealko osvěžení.

� Co plánujete na letošní sezónu?
Do nabídky se vrátí několik bio produktů z produkce Country Life, napří-
klad populární bio popcorn. Na další překvapení se můžete těšit.

� Co Vás na Vaši práci baví nejvíce?
Baví nás dělat návštěvníkům radost, baví nás osvěžit vyprahlé kolem-
jdoucí, baví nás vykouzlit úsměv na dětské tváři, baví nás, když se 
lidem u nás líbí. 

� Jak byste představil Pivotel MMX?
MMX Pivotel není jen restaurace, pivovar a hotel, ale i velmi kvalitní objekt 
po stránce stavební a architektonické, v němž lze pořádat výstavy, koncerty 
a společenské akce všeho druhu. Pivo té nejvyšší kvality vaříme s láskou 
z nejlepších surovin a jídlo děláme poctivě.
 
� Co plánujete na letošní sezónu?
V současné době je plánování těžké, ale chceme v letní sezóně nabídnout 
našim hostům kromě stálé nabídky jídel a víkendových specialit i pokr-
my z grilu. Kromě celoroční nabídky piv budou na čepu pivní speciály. 
v současné době je to polotmavý ležák a Weizen, uvařen je Red Ale, bude 
Alt, APA a další.

� Co Vás na Vaší práci baví nejvíce?
Práce by měla člověka bavit již ze své podstaty, neb šlechtí. Nadstavbou pak 
je zdařilá realizace nápadů a zhmotňování myšlenek. Dobrá myšlenka je 
dar a prací ho předáváme ostatním lidem pro radost. 

Bistro u Sokola
Ve sportovním centru Letů jsme si povídali 
s nájemcem sokolského klubového zařízení 
panem Janem Šrámkem.

Pivotel MMX

Pivovar a hotel v jednom je jednou z dominant 
Letů. A že nejde „jen“ o restauraci, nám přiblíží 
její majitel pan Robert Chládek.

bohužel vzhledem ke koronavirové situaci nevíme, co budeme schopni 
pořádat. Aktuální informace sdílíme na našem facebookovém profilu Srub 
u Kocoura.
 
� Co Vás na Vaši práci baví nejvíce?
Na otázku, co mě baví nejvíce na mé profesi mohu říci jen to, že to není 
práce, ale zábava.
Na závěr bych rád za celý tým Srubu poděkoval všem, kteří na nás během 
karantény mysleli a po otevření se k nám opět vrátili. 
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� Jak byste představil Vaši hospůdku?
V oboru pohostinství máme v naší vesničce nej-
delší tradici, ať už to byla stará budova, jíž postavili 
fotbaloví nadšenci místního FK Lety nebo nyní 
úplně nové prostory, které se otevřely v březnu 
2019. Naši štamgasti s námi starou hospodu slav-
nostně „zbourali“ a rychle se po stavební přestávce 
vrátili. Je to zásluha mého táty Aleše. Přes 25 let 
zkušeností s péčí o kvalitu piva a magie okolo jeho 
chlazení je znát. Lidé vědí, že je stejně skvělé v zimě 
i uprostřed horkého léta. Sluší se poděkovat všem, 
kteří se na vzniku nového zázemí podíleli: vedení 
fotbalového klubu, jmenovitě Petrovi Ostatkovi, 
který vše „zařídil“, Báře Tesařové za vedení naší 
obce, která projekt podpořila a stará se o dětské 
hřiště v areálu. S nábytkem pomohl Pavel Synek 

a o zastřešení zahrádky se postarala firma Mrázek 
také sídlem v Letech. Po deseti letech sbírání 
zkušeností a inspirací ve Skotsku, kde dokonce 
můj skotský domov, restauraci Applecross Walled 
Garden, zařadili komisaři do Michelin Guide, mi 
nová hospoda nabídla možnost, realizovat svůj um 
a svou kuchyni doma. Tu práci mám opravdu rád.
  
� Co plánujete na letošní sezónu?
Od června se můžete opět těšit na pravidelné 
víkendové grilování a moje evergreeny, torti-
lly, hamburgery, grilovaný sýr, maso a saláty. 
V nabídce se budu snažit mít vždy jednu až dvě 
„speciality týdne“. Například dnes jsem konfitoval 
kachnu a vařil k tomu šťouchané brambory s by-
linkami a slaninou; maso podliji omáčkou z výpe-

Hospůdka „V Ofsajdu“
Hospůdka v centru obce u fotbalového a dětského hřiště přímo 
vybízí k posezení. Povídali jsme si s Martinem Černým, synem 
Aleše Černého, provozovatele hospůdky.

� Jak byste představily Vaši kavárnu?
Městečko je kavárna s originální dětskou 
hernou. Ideální místo pro rodiče s dětmi od 

Kavárna s dětskou hernou Městečko
Naproti Pivotelu MMX ve zcela novém obchodním komplexu jsme si povídali s majitelkou paní 
Denisou Fabovou a její pravou rukou paní Marií Vagnerovou.

narození do cca. 10 let, na které se zde myslelo 
při plánování každého detailu. Výběrovou 
kávu, vynikající dorty z Malé Pekárny, polední 
menu z čerstvých a kvalitních surovin nebo 
točené pivo Kail si u nás rádi vychutnají 
všichni, i ti, kteří do kategorie rodin s dětmi 
nespadají.

� Co plánujete na letošní sezónu?
V průběhu července otevřeme zahrádku, na 
které se budou návštěvníci moci nově osvěžit 
domácí zmrzlinou z Karlštejna nebo výbornými 
Nanuky Lunar, které vynikají svým složením. 
V létě budeme každý den k menu připravovat 
lehké saláty a smoothie. Do nápojového lístku 
přidáme cidery, mošt a další letní osvěžující 
nápoje pro děti i dospělé. 

ku a demi-glace. Nabízíme možnost pořádání 
třídních srazů, oslav narozenin apod. s využitím 
multifunkčního hřiště v areálu jak na volejbal, 
nohejbal, fotbal i jiné sporty. Pořádání lokálních 
šipkových turnajů i diskoték pro malé i velké.

� Co Vás na Vaší práci baví nejvíce?
Táta se snaží být hrdý na každé pivo, které nače-
puje a já na každý talíř, který vydám. Jsme dobrý 
tým. Přijďte ochutnat. Jsem zastáncem myšlen-
ky, že nejlepší reklama je spokojený zákazník, 
a to nás v naší práci baví nejvíce. Budeme se na 
Vás těšit.   Stránky připravila Markéta Huplíková

Organizuje obec

LETY
DJ

OLDA BURDA

24. 6. | od 17 h.
Srub u Kocoura Lety

2020

V rámci zahrádky plánujeme vybudovat 
venkovní Městečko s trampolínou, osvěžují-
cím vodním prvkem a velkým pískovištěm. 
Probíhat budou i příměstské tábory, kulturní 
akce, přednášky, kurzy a workshopy pro děti 
i dospělé.

� Co Vás na Vaši práci baví nejvíce?
Denně máme možnost poznávat nové lidi 
a jejich zajímavé životní příběhy, vzájemně si 
předáváme zkušenosti, rady i podporu. Miluje-
me atmosféru, která v Městečku panuje, dětskou 
radost, smích, nadšení malých i těch velkých. 
V neposlední řadě tu máme opravdu prima 
kolektiv, který i přes krizi, kterou jsme si nyní 
prošli, zůstal Městečku věrný a všichni táhneme 
za jeden provaz. 

A N K E T A
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Prázdninové týdny v Noně od 7. 7. do 21. 8. jsou 
určeny pro děti ve věku 3 – 7 let. Provoz tábora je 
vždy od 7:30 do 16:30 hod. (po dohodě lze od 8:00 
hod.). Zajišťujeme celodenní stravovací a pitný 
režim. Děti se mohou těšit na různé výlety a nové 
zážitky. Každý týden je věnován jinému tématu:

Poznávání přírody s Ferdou Mravencem 
7. – 10. 7. 
V tomto týdnu budeme co nejvíce času trávit 
v přírodě. Vytvoříme si vlastní herbář, budeme 
poznávat stromy a květiny, a povídat si o tom, jak 
to v přírodě funguje a jak se k ní máme chovat. 
Zaměříme se na rozvoj našich smyslů – naučíme 
se vnímat vůně květin a stromů, ochutnáme lesní 
plody, prozkoumáme veškerý přírodní materiál 
a pokusíme se naslouchat lesnímu šumu. 

Olympiáda 
13. – 17. 7. 
Tento týden se ponese v duchu soutěží. Vytvo-
říme si své vlajky a týmy, zvolíme vlajkonoše 
a celý týden budeme závodit a plnit skupinové 
a individuální soutěže. 

Letní příměstské tábory v areálu Sokola Lety
Příměstské kempy zaměřené nejen na tenis, 
ale i další sportovní aktivity jako cyklistika, 
gymnastika, atletika, plavání, golf a nejrůznější 

míčové hry. Kurzy jsou určeny pro všechny děti 
ve věku 4 – 15 let a probíhají denně od 8.30 do 
16.00 hod. Tenisový trénink je koncipovaný 

Příměstské tábory Školinky Nona
Týden se zvířaty 
20. – 24. 7. 
Vědí vaše děti, jak se mají správně chovat ke zví-
řatům? Třetí týden se blíže seznámíme se světem 
zvířat a naučíme se, jak bychom měli správně 
přistupovat k domácím mazlíčkům, ale také si 
budeme na zvířátka hrát. Naučíme se, která zví-
řata jsou domácí a která divoká, budeme pozo-
rovat stopy zvěře v přírodě, vyrazíme na výlet za 
koňmi a dalšími zvířaty na místní farmy. Každé 
ráno zahájíme ranní „zvířátkovou“ jógou. 

Sportovní týden 
27. – 31. 7. 
Poslední červencový týden se seznámíme 
s různými druhy sportů a zásadami sportování. 
Budeme se věnovat míčovým aktivitám, atletice, 
gymnastice a vodním hrám. Jeden den vyrazíme 
na tzv. „pochoďák“ přizpůsobený věku dětí. 

Šikovné mám ručičky 
3. – 7. 8. 
V prvním srpnovém týdnu se vrátíme do dob 
našich předků a naučíme se jejich doved-
nostem. Vyrobíme si svíčky ze včelího vosku 
a mýdlo, a budeme tkát na kolíkovém stavu. 
Dále si vyzkoušíme práci s hlínou na hrnčíř-
ském kruhu. 

V indiánských stopách 
10. – 14. 8. 
Jak již název napovídá, budeme si celý týden 
hrát na indiány a přiblížíme si život pravých 

indiánů. Vyzkoušíme si, jaké je to žít v pravém 
indiánském tee-pee, zahrajeme indiánské hry 
a naučíme se indiánským dovednostem. 

Putování za vodou 
17. – 21. 8. 
Seznámíme se s nejvzácnější tekutinou pro člověka 
na naší planetě. Budeme hledat vodu v brdských 
lesích – studánky a potůčky, vyrobíme si lahodné 
nápoje z vody a zkusíme hledat vodu pomocí prout-
ků. V horkých letních dnech nám voda poskytne 
osvěžení, tudíž nebude chybět ani koupání. 

Místo konání: Na Návsi 21, zahrada v ulici Pražská 

a blízké okolí, Lety,

Více na: www.skolinkanona.cz/prazdniny/.

V případě dotazů volejte: 606 909 348.

Přihlášky je možné zasílat elektronicky 

na skolinkanona@gmail.com 

nebo osobně ve Školince Nona.

NABÍDKA LETNÍCH TÁBORŮ

podle výkonnosti, myslíme na celkovou průpra-
vu fyzické kondice, rozvoj motoriky, hry, soutěže 
i odpočinek. Vyzkoušíme i netradiční aktivity 
jako hod oštěpem či granátem, běh s padákem, 
ping pong, přetahovaná lanem a mnoho dalších. 
Po celé léto bude připraven bazének, trampolí-
na, prolézačka. V případě nepřízně počasí máme 
pro děti připraven náhradní program. Zajišťuje-
me celodenní stravovací a pitný režim.

 1. – 3. 7. 2020 Tenis a kolo
 7. – 10. 7. 2020 Tenis a golf
 13. – 17. 7. 2020 Tenis a kolo
 20. – 24. 7. 2020 Tenis a plavání
 27. 7. – 31. 7. 2020 Tenis a kolo
 10. – 14. 8. 2020 Tenis a golf
 17. – 21. 8. 2020 Tenis a plavání
 24. – 28. 8. 2020 Tenis a golf

Místo konání: TJ Sokol Lety a blízké okolí,  

Sokolská 12, Lety. Více na: www.tenis-skola.cz.

Přihlásit se lze i na jednotlivé dny!
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RZ Štědronín Plazy, pro mladé hasiče ve věku 6 – 15 let 
1. – 8. 8. 
Soustředění mladých hasičů je zaměřeno na zdokonalování se v používání 
hasičských prostředků, poskytování první pomoci, záchrany tonoucího 
s použitím dostupných prostředků (lano, pet lahev, plovák atd.), pro-
hloubení fyzické a psychické zdatnosti a odolnosti. Mladí hasiči se budou 
připravovat na soutěže nejen hasičského zaměření. Strava zajištěna po celý 
den (snídaně, oběd a večeře + svačiny). 

Více informací: Pavel Topol, Starosta SDH a vedoucí mladých hasičů  

pavel.topol@seznam.cz, SMS na tel.: 739 040 791

Hravé příměstské tábory v Městečku

Tábory pro děti ve věku 3 – 10 let budou v Měs-
tečku probíhat celé prázdniny, každý den od 
7:30 do 16:30 hod. (lze přijít i v 8:30 hod.). Na 
děti čeká osm tematických týdnů plných zábavy 
a dobrodružství – tvoření, malování, sportovní 
aktivity, poznávání přírody, odpočinek, čtení, hry.
Většinu času budou venku, u řeky Berounky 
nebo na výpravách po okolí pod vedením zkuše-

Týdenní příměstské tábory od 7. 7. do 24. 7. 
jsou zaměřeny na pobyt v přírodě a dle tématu 
týdne na pohyb a tělesný rozvoj, branné 
dovedností, přežití v přírodě, ale také kresbu 
a malbu, zpěv či rozvoj angličtiny hravou 
a zábavnou formou. Provoz tábora je vždy 
od 8:00 do 17:00 hod. Zajišťujeme celodenní 
stravovací a pitný režim. 

Volání divočiny, pro děti od 4 do 10 let 
7. – 10. 7. 
Putovní tábor divokou přírodou Českého krasu. Nebojte se ale, budeme se vra-
cet na základnu zázemí LMŠ Na dvorečku. Navštívíme vrcholy kopců, jeskyně 
i přírodní koupaliště. Probereme branné dovednosti jako box, topografii, střelbu, 
pochodová cvičení se zpěvem a kynologický výcvik. Vracet se budeme zoceleni 
na těle i na duchu. Pozor! Týden je díky státním svátkům o 1 den kratší.   

Lesní skrýše a pokojíčky, od 4 do 9 let 
13. – 17. 7. 
Tábor pro dobrodruhy, výtvarníky a zdatné chodce. Jak si v přírodě poradi-
li Ronja, dcera loupežníka, Mauglí a Robinson Crusoe? A jak si poradíme 
my? Budeme hledat a stavět skrýše, vypravíme se do jeskyní a bunkrů. Co 
najdeme a postavíme, to děti zachytí fotografií, kresbou, malbou. Podnik-
neme tři celodenní pěší výlety. 

Angličtina hrou, od 6 do 12 let 
20. – 24. 7. 
Nechte své děti ponořit se do světa angličtiny hravou a zábavnou formou! 
Při pobytu v lese s kamarády se jazyk učí skoro sám. Děti čeká spousta her 
a zábavných aktivit, které jim pomohou naučit se angličtinu nebo ji potré-
novat. Vydejte se s námi za dobrodružstvím! 
 
Místo konání: Areál LMŠ Na dvorečku, Lety pod lesem, Kejnská

Více informací a přihlášky: www.jedenstrom.webooker.eu/.

Dotazy směřujte na: Dominika Tomanová, tel. 739 455 534 nebo jedenstrom@volny.cz

Příměstské tábory Jeden  
strom a LMŠ Na dvorečku

ných průvodkyň. K dispozici mají městečkovou 
hernu a obědy i zdravé svačiny z čerstvých, 
kvalitních surovin.

Z pohádky do pohádky 
6. – 10. 7. 
Tradiční i moderní pohádkové příběhy budou 
kulisou týdenního putování dětí po okolí i tema-
tických her v zázemí Městečka. 

Příměstský tábor s vařením 
13. – 17. 7. a 17. – 21. 8. 
Děti budou poznávat a ochutnávat bylinky. Vyzkouší 
si uvařit a upéct společně s průvodkyněmi a naším 
šéfkuchařem Davidem spoustu jednoduchých pokr-
mů. Vaření každý den od 15 do 16 hodin, v případě 
špatného počasí i jako dopolední program. 

Dobrodružný příměstský tábor 
20. – 24. 7. 
Týden plný dobrodružných výprav, her a aktivit. 
Děti se vydají na cestu za pokladem, pokusí se po-
kořit řecký labyrint a zažijí spoustu další zábavy.  

Anglický příměstský tábor 
27. – 31. 7. a 10. – 14. 8. 
Děti si budou hrát, tvořit, poznávat krásné okolí 
a u toho všeho se seznamovat se slovíčky a fráze-
mi angličtiny pod vedením zkušené lektorky 
metodiky Wow! English. 

Kouzelné Městečko 
3. – 7. 7. 
Barvy, bubliny, balónky, kouzla a čáry. To 
všechno a mnohem víc zažijí vaše děti v prvním 
srpnovém týdnu v Městečku a jeho okolí. 

Cesta kolem světa 
24. – 28. 8. 
Evropa, Asie, Austrálie, Amerika, Antarktida. 
Každý den jiný světadíl, jeho země, zvířata, jídlo, 
zvyky a tradice. Budeme poznávat očima, ušima, 
hmatem i chutí. 

Místo konání: Dětská herna Městečko, Karlická 662, 

Lety, www.nasemestecko.cz/primestsky-tabor-lety

Přihlášky: rezervace@nasemestecko.cz

Letní tábor mladých 
hasičů na Štědroníně

Stránky připravila Markéta Huplíková
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Většinu aktivit přesouváme na školní zahradu 
nebo do přírody. Dodržujeme požadovaná 
hygienická opatření, rodiče i děti vše zvládají na 
jedničku.

A tak jsme se tu po dlouhých týdnech v utichlé 
Školince Nona zase všichni setkali. Šití roušek 
stejně tak jako strach z covid-19 opadl a my 
jsme se mohli opět začít těšit z dětského smíchu. 
Ve Školince jsme se sešli v hojném počtu. Provoz 
Nony se (až na určitá hygienická opatření) 
pomalu vrátil do starých kolejí a my můžeme 
pokračovat v péči o ty nejmladší. Zavítalo k nám 
opět Divadlo Koloběžka, a pokud nám to počasí 
dovolí, trávíme co nejvíce času na naší zahradě. 
Děti ze starší třídy, „Pejskové“, se dokonce 
schází na zahradě každý pátek pravidelně již od 
brzkého rána.

Co nás ve Školince NONA 
čeká do konce školního roku?
Máme naplánované hromadné focení, 1. června 
na Den dětí jsme uspořádali společnou oslavu 

Školinka Nona opět otevřela svůj provoz
všech svátků a narozenin dětí narozených v jar-
ních a letních měsících a školní rok zakončíme 
jako tradičně zahradní rozlučkovou slavností 
nejen s dětmi, ale také s jejich rodiči. Kromě 

těchto aktivit obě třídy Školinky 
Nona chodí každý týden na les-
ní výpravy, kde prozkoumávají 
okolní lesy a louky. Třída menších 
dětí, „Kočiček“ dále pokračuje v pravidelném 
čtvrtečním cvičení v letovské sokolovně.

A jak to bude v létě?
Letní provoz Školinky Nona bude zahájen 
7. července a poběží až do 21. srpna. Prázdnino-
vé týdny jsou určeny pro děti ve věku 3 – 7 let. 
Mohou se přihlásit i děti, které Školinku Nona 
přes školní rok nenavštěvují.
Více se dozvíte na straně 8.

Přejeme všem za naší Školinku Nona hodně sil, 
zdraví a v tomto roce už jen vše dobré. 
 Za tým Školinky Nona Gabriela Benešová

Letovská školka se opět rozjela
Od 25. 5. jsme obnovili provoz společně s otevřením prvních stupňů základních škol. Chodí nás do školky 
každý den přes 30. Jsme rádi, že můžeme být pohromadě a děti ani paní učitelky nemusí mít roušky.

Těšíme se na Námořnický bál, společné fotogra-
fování, celodenní výlet do lesního klubu Fabiá-
nek v Brdech a také na Zahradní slavnost, kde 
se budeme loučit s našimi předškoláky. Letos 
netradičně bez přítomnosti rodičů.
Provoz mateřské školy v době prázdnin zajistíme

Rodiče mohou umístit své děti celkem 
ve třech týdnech: 29. 6.–3. 7. 2020
  10. 8.–21. 8. 2020

Zápis do staré budovy MŠ Lety 
proběhl letos na dálku
V květnu se sešlo 47 žádostí, takže je jasné, že 
v prvním kole nepřijmeme všechny žadatele. 
Dobrá zpráva ovšem je, že v srpnu vznikne no-
vých 51 míst. Je tedy šance pro všechny nepřijaté 
zúčastnit se druhého kola, kde s vysokou prav-

děpodobností dojde k přijetí všech, kteří splňují 
zákonem stanovené podmínky.

Nová budova MŠ se otevře na podzim
Práce na nové budově pokračují stanoveným 
tempem, účastníme se kontrolních dnů a tak, 
jak stavba roste a blíží se její kolaudace, je nutné 
zajistit kvalifikovaný personál pro všechny 
tři třídy. Probíhají setkání nových učitelek, 
konzultace nad přípravou třídních vzděláva-
cích programů, mapujeme potřeby budoucího 
pracoviště, plánujeme a těšíme se na otevření 
nových tříd, navýšení kapacity a tím i vyřešení 
problému s odmítáním žádostí pro další školní 
roky. Věříme, že se nám podaří propojit stávající 
budovu s novým pracovištěm a sjednotit kon-
cepci celé školy. 
 Jana Šalková Rozsypalová, ředitelka MŠ Lety
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Nastala otázka, co dál? Po počátečním šoku 
jsme začali řešit a plánovat, jak postupovat 
do budoucna, až se situace zase začne vracet 
k normálu. Je jasné, že údržba obou hracích 
ploch, kabin a okolí musela běžet dál, ač se 
žádná utkání a tréninky nemohly konat. Časem 
se začaly objevovat pozitivní statistiky o zdra-
votní situaci v našem státu, a následně i po-
stupná uvolňování nenechala na sebe dlouho 
čekat. Nejprve se začalo trénovat ve skupinkách 
do 10 osob a následně se opatření rozvolňovala 
a naskytla se možnost trénovat v kompletních 
složeních jednotlivých týmů. První s tréninky 
začaly týmy mládeže, pro něž byl pohyb na 
čerstvém vzduchu a v kolektivu příjemným 
zpestřením a rozptýlením v době, kdy byla 
zrušena školní docházka. Posléze se zapojil 
i A-tým, kde jsme brali ohledy na stávající si-
tuaci a v několika případech i problémy někte-
rých hráčů se zaměstnáním, na něž až doposud 
mají vliv opatření související s karanténou.

Zvelebujeme fotbalové hřiště  
a jeho okolí
Kromě tréninků jsme začali zvelebovat náš areál 
a připravovat hrací plochu na přátelská utkání. 

FK Lety se vrací do normálu

HLEDÁME FOTBALOVÉ TRENÉRY MLÁDEŽE
V současné době se nám hlásí děti se zájmem o fotbal, ale zatím nemáme možnost rozšířit naše 
mládežnické týmy, protože nám chybí trenéři mládeže. Chtěl bych touto cestou oslovit veřejnost, 
zda se najde někdo, kdo má zájem o sportování svého syna a chtěl by přispět do fungování naše-
ho klubu. Veškeré materiální vybavení pro rozvoj fotbalových nadějí je k dispozici, stačí mít jen 
chuť a vůli něco udělat pro děti v Letech. Rád podám více informací: Jiří Kárník, sekretář  
FK Lety, tel.: 739 664 187, e-mail: j.karnik@volny.cz 

Květnové klubové závody má ASK DIPOLI 
za sebou, stejně jako celorepublikové závody 
Spolu na startu a květnové atletické soustředění 
na Smržovce. Nyní připravujeme prázdninové 
příměstské tábory v Černošicích, Dobřichovicích, 
Radotíně a Mníšku pod Brdy. Na září, jsme již 
také připraveni, na www.askdipoli.cz „visí“ rozvrh 
tréninků na další školní rok. Přihlašování on-line 
již začalo. Do konce června je možné přijít na 
zkušební trénink, když si někdo není jistý, zda 
je pro něj atletika to pravé. Od září bude ASK 
DIPOLI nabízet i doplňkové sporty: beach, vybí-
jenou a florbal. Věříme, že cestu ke sportu si díky 
nám najde čím dál více dětí, ale i dospělých. 

Jsme velice rádi, že situace nám umožňuje plně 
využívat náš sokolský sportovní areál, a proto 
i letos budeme pořádat již 2. ročník Atletických 
závodů určených pro letovské i přespolní děti.
Akce se mohou zúčastnit všechny děti, není 
třeba žádné speciální sportovní dovednosti, 
jen chuť a dobrá nálada. Cílem je setkání členů 
i nečlenů Sokola, přivést více dětí ke sportu, 
a ukázat jim, že sport může být zábava i výzva 
zároveň. Přijďte si vyzkoušet klasické sportov-

ní disciplíny jako je: běh přes překážky, hod 
oštěpem, vrh koulí, skok do dálky, přeskoky přes 
švihadlo, šplh na tyči, laně atp.
V případě zájmu volejte či pište.
Kateřina Kabilková:
tel.: 733 568 403, e-mail: kaca_kabilkova@volny.cz
Pavel Václavek:
tel.: 777 579 146, e-mail: vaclavek@tenis-skola.cz
 Na všechny děti od 4 let a starší se těší 

 Katka a Pavel, TJ Sokol Lety

Dětský desetiboj aneb 
atletické přebory Sokola
26. 6. 2020, od 8:00 hod. nebo po vysvědčení  
do 16:00 hod., TJ Sokol Lety

Díky hráčům A-týmu a několika dorostencům 
bylo veškeré okolí hlavního hřiště pokoseno, 
pověšeny brankové sítě, hřiště nalajnováno, 
vyčištěny a propláchnuty gajgry a okapy na 
kabinách, opraveny střídačky a uklizeny všechny 
kabiny a další zázemí.

FK Lety rozšiřuje mládežnickou základnu
Mládežnické týmy již sehrály několik přátel-
ských utkání a během června v nich budou 
pokračovat za dodržení stanovených podmínek 
v daném čase. Do sezóny 2020/21 přihlašujeme 
kromě A-týmu dospělých ještě 3 mládežnické 
týmy, a to starší žáky, mladší a starší dorost. Po 

vybudování reprezentativní a rozsáhlé základny, 
tj. čtyř kabiny včetně sociálního zařízení, zázemí 
a klubovny je naším dalším cílem rozšíření 
mládežnické základny našeho klubu.  Jiří Kárník

Přijďte si  
vyzkoušet atletiku

Původně jsem nechtěl začít svůj příspěvek do Letováku o pandemii Covid-19, ale bohužel 
nic jiného nezbylo. Pro amatéry byla fotbalová sezóna 2019/20 ukončena k 8. dubnu 2020 
Výkonným výborem FAČR. Konečné pořadí jednotlivých týmů zůstalo podle stavu  
k 8. dubnu 2020. Žádné kluby v celé České republice nepostupují a ani nesestupují. 
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Budujeme venkovní Městečko!
Na dva a půl měsíce se v Městečku zastavil čas. Okolo jdoucí, běžící či jedoucí si 
ale mohli všimnout změn na přilehlém pozemku. Budujeme zahrádku, kterou 
pro veřejnost slavnostně otevřeme v průběhu července. Vychutnat si na ní bu-
dete moci stejně jako v kavárně výběrovou kávu, výtečné dorty z Malé Pekárny, 
naše obědové menu, točené pivo, nebo kofolu, oblíbené svačinky i vynikající 
Nanuky Lunar a domácí kopečkovou zmrzlinu. Od 25. 5. u nás opět běží 
kroužky, které jste měli možnost navštěvovat před zavřením – vaření, keramika, 
angličtina, jóga a další. 26. 6. se pak můžete těšit na oblíbený workshop Hudba 
batolatům. Čistota a vysoké hygienické standardy pro nás byly samozřejmostí 
i před vypuknutím koronavirové pandemie, každý den pravidelně dezinfi-
kujeme hračky, domečky i toalety a zázemí či stoly po každém hostu. Více 
aktuálních informací naleznete na našem webu www.nasemestecko.cz a www.
facebook.com/nasemestecko.  Marie Vágnerová a Denisa Fabová

Na jejím vzniku se můžete podílet i vy, a to 
prostřednictvím platformy  www.hithit.cz , kde 
od 19. května běží 37denní kampaň na podporu 
tohoto jedinečného projektu.
Máte rádi Vánoce, tradice, vůni vanilky a perníčků? 
Jste milovníci poetických příběhů a snových ilustra-
cí? Toužíte po hlubokých prožitcích a naplněném 
čase se svými blízkými? PUTOVÁNÍ je kniha, která 
provede dospělé i děti den po dni celým vánočním 
časem, od 1. prosince až do 6. ledna. Díky tomuto 
poetickému komiksu se s radostí ponoříme až 
do samé hloubky tohoto slavnostního období. Je 
krásné si uvědomit, že trvá 37 pohádkových dní 
a 37 kouzelných nocí. Každý den nalistujeme novou 
kapitolu starého příběhu, který všichni alespoň 
trochu známe a o Vánocích si jej vyprávíme i o něm 

Milovníci příběhů: Čtěte!
Nová kniha Pavly Soletky Krátké a Marie Snášelové Štorkové na HITHIT.cz

PUTOVÁNÍ bude nová autorská kniha rodinného poberounského 
nakladatelství Elmavia spisovatelky/pedagožky Pavly Soletky 
Krátké a malířky/ilustrátorky Marie Snášelové Štorkové.

zpíváme. Uhádli jste? Ano, sama Marie s Josefem 
budou našimi hlavními hrdiny. Možná budete 
překvapeni, jak moc se jejich životy podobají těm 
našim. I když se jedná o staré biblické vyprávění, 
kniha svým pojetím oslovuje dnešního člověka.
Nečekejte složitý náboženský text, ale poetické 
vyprávění plné života. „Rády bychom knize PU-
TOVÁNÍ umožnily doputovat ke svým čtenářům 
ve hmotě. Vždyť by byla škoda, že by nenávratně 
zapadla v elektronickém šuplíku. Tištěná kniha je 
prostě tištěná kniha! A zejména tato, která se může 
stát každoročním společníkem ve vánočním čase. 
Díky crowdfundingu se nám podařilo úspěšně 
dokončit již dva naše autorské projekty Pohrátky 
knižní verzi a Pohrátky audio verzi. Tomuto způso-
bu finanční podpory s lidskou tváří i nadále věříme 

a zejména v této době nám dává smysl,” vysvětluje 
autorka rukopisu Pavla Soletka. „Na každého, kdo 
náš projekt tímto způsobem podpoří, čeká mnoho 
krásných odměn, mezi kterými samozřejmě do-
minuje kniha PUTOVÁNÍ s osobním věnováním, 
ale i další přitažlivé dary. Co třeba obdarovat své 
blízké autorským příběhem s ilustrací přesně na 
míru… Všem přispěvatelům předem děkujeme za 
podporu. Věříme, že kniha PUTOVÁNÍ přinese 
svým malým i velkým čtenářům mnoho radosti,” 
dodává ilustrátorka Marie S. Š. 

Napište nám do Letováku…

Máte-li zájem zveřejnit v Letováku pozvánku na vaši akci, článek 
o činnosti vašeho spolku či organizace či jiné zajímavé informace z dění 
v Letech, neváhejte a zašlete nám příspěvek na adresu redakce letovak@
gmail.com. Uzávěrky jednotlivých čísel najdete níže. Pokud rozsah článku 
bude přesahovat možnosti daného vydání, vyhrazuje si redakce právo 
příspěvky zkrátit. Autor musí pod příspěvek uvést celé své jméno. Zásad-
ně nebudou otiskovány anonymní příspěvky, příspěvky, jejichž obsah je 
v rozporu s dobrými mravy, a příspěvky jakýmkoli způsobem napadající 
dobré jméno osoby či firmy. Uzávěrky Letováku pro rok 2020
26. 7. l 27. 9. l 29. 11.

Letovák můžete číst i elektronicky na
www.obec-lety.cz/zivot-v-obci/casopis-letovak-1/

KVÍZ: JAK DOBŘE ZNÁTE LETY?

Správné odpovědi: 1c, 2a, 3b, 4b, 5b, 6a, 7a, 8b, 9c

0-3 správné 
odpovědi
V Letech zřejmě žijete 
krátce. Přečtěte si 
Letovskou kroniku 
a pak to můžete 
zkusit znovu.

4-6 správných 
odpovědí 
O Letech něco málo 
víte, gratulujeme.

7-9 správných 
odpovědí
Lety znáte opravdu 
dobře anebo jste 
kronikář/ka.

� Jaké symboly  
mají Lety ve 
znaku?

A) žlutá květina

B) klíče a mraky

C) klíče a řeka

� Jsou Lety obec,  
vesnice 
nebo městys?

A) obec

B) městys

C) vesnice

� Jaký je pravdě-
podobný původ 
názvu Lety?

A) léto

B) letníky, letnice

C) let, létání

� Kdo byl prvním 
starostou Letů 
v 19. stol.?

A) Josef Šůra

B) František Babička

C) Václav Šplíchal

� Kolik domů  
měly Lety  
v roce 1914?

A) 32

B) 59

C) 64

� Kolik mají Lety 
trvale bydlících  
obyvatel?

A) 1563

B) 1601

C) 1298

� Kolik let  
je nejstarší  
obyvatelce Letů?

A) 98

B) 102

C) 89

� Jaký je průměrný  
věk letovského 
občana? 

A) 32

B) 39,1

C) 43

� Kolik myslíte, že 
je knih v letov-
ské knihovně?

A) méně než 5000

B) 5000

C) více než 5000

 Veronika Huplíková, 12 let


